

Social Council directs the Secretary-General to take the following steps in order to put into effect these proposals.

- (a) That it be suggested to the European Central Inland Transport Organization that it may continue, for the time being, the study of the co-ordination of inland transport.
- (b) That it be suggested to the Provisional International Civil Aviation Organization that it may continue, for the time being, the examination of (i) the question of identity papers for the flying staff of air transport undertakings, and (ii) the question of new facilities to be granted to air navigation.
- (c) That the Statistical Commission of the Economic and Social Council be asked to consider in collaboration with the Transport and Communications Commission, and with such specialized agencies as it may be considered necessary, the problem of the unification of transport statistics.
- (d) That the Transport and Communications Division of the United Nations Secretariat take over (i) the publication of the monthly summary of important events in the field of transport, and (ii) the periodical publication of lists of multilateral conventions, agreements, etc., relating to transport and communications questions.

14. Finally, the Council draws the attention of the interested governments to the problems set forth in paragraphs (c) and (f) section 13 of the Temporary Commission's report: "Substantive problems requiring immediate attention," concerning respectively the re-establishment and re-organization of inter-governmental and other international machinery for co-ordination of railway problems in Europe, and the need for improvement in the present situation of inland waterways in Europe.

## 8. Statistical Commission

*Resolution adopted 21 June 1946  
(document E/76/Rev.1 and  
document E/84/Rev.1, paragraph 3)*

THE ECONOMIC AND SOCIAL COUNCIL, having considered the report of the Statistical Commission of 15 May 1946 (document E/39)

DECIDES that:

### 1. FUNCTIONS

The functions of the Statistical Commission shall be those set forth in the terms of reference of the Commission as approved by the Economic and Social Council in its resolution of 16 February 1946 (document E/30), except for sub-paragraphs (a), (d), and (e) of paragraph 2 which are amended to read as follows:

- (a) in promoting the development of national statistics and the improvement of their comparability;
- (d) in advising the organs of the United Nations on general questions relating to

sujet, le Conseil économique et social invite le Secrétaire général à prendre les mesures suivantes afin de donner effet à ces propositions:

- (a) L'Organisation des transports intérieurs de l'Europe centrale devrait être invitée à poursuivre, jusqu'à nouvel ordre, l'étude de la coordination des transports intérieurs.
- (b) L'Organisation internationale de l'aviation civile devrait être invitée à poursuivre, jusqu'à nouvel ordre, l'examen (i) de la question des pièces d'identité du personnel navigant des compagnies de transport aérien, et (ii) la question de nouvelles facilités à accorder à la navigation aérienne.
- (c) La Commission de statistique du Conseil économique et social devrait être invitée à examiner en collaboration avec la Commission temporaire des transports et des communications et avec toutes les institutions spécialisées qu'elle jugera nécessaires, le problème de l'unification des statistiques des transports.
- (d) La Division des transports et des communications du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies, devrait reprendre (i) la publication de l'aperçu mensuel des événements importants dans le domaine des transports et (ii) la publication périodique des listes de conventions et accords pluri-latéraux, etc., traitant des questions de transports et de communications.

14. Finalement, le Conseil attire l'attention des gouvernements intéressés sur les problèmes exposés à la section 13, paragraphes (c) et (f), du rapport de la Commission temporaire: "Problèmes de fond présentant un caractère d'urgence," concernant l'un, la reconstruction et la réorganisation des rouages intergouvernementaux ou autres pour la coordination sur le plan international des problèmes ferroviaires qui se posent en Europe, et l'autre, la nécessité d'améliorer la situation actuelle des voies navigables intérieurs en Europe.

## 8. Commission de statistiques

*Résolution adoptée le 21 juin 1946 (document E/76/Rev.1 et E/84/Rev.1, paragraphe 3)*

LE CONSEIL ÉCONOMIQUE ET SOCIAL, après avoir étudié le rapport de la Commission de statistique en date du 15 mai 1946 (document E/39),

DÉCIDE ce qui suit:

### 1. ATTRIBUTIONS

Les attributions de la Commission de statistiques seront celles qui sont exposées dans le mandat de la Commission tel qu'il a été approuvé par le Conseil économique et social dans sa résolution du 16 février 1946 (document E/30), à l'exception des subdivisions (a), (d), et (e) du paragraphe 2 qui sont modifiées comme suit:

- (a) à favoriser le développement des statistiques sur le plan national et l'amélioration de leur comparabilité;
- (d) à donner des avis aux divers organes des Nations Unies sur des questions gé-

the collection, interpretation and dissemination of statistical information;

- (e) in promoting the improvement of statistics and statistical methods generally.

## 2. COMPOSITION

(a) The Statistical Commission shall consist of one representative from each of twelve Members of the United Nations selected by the Council.

(b) With a view to securing a balanced representation in the various fields covered by the Commission, the Secretary-General shall consult with the governments so selected before the names of the representatives are confirmed by the Council.

(c) Except for the initial period, the term of office shall be for three years. For the initial period, one-third of the members shall serve for two years, one-third for three years and one-third for four years, the term of each member to be determined by lot.

(d) Retiring members shall be eligible for re-election.

(e) In the event that a member of the Commission is unable to serve for the full three-year term, the vacancy thus arising shall be filled by a representative designated by the Member Government, subject to the provisions of paragraph (b) above.

(f) The Economic and Social Council may, in addition, appoint in their individual capacity, not more than twelve corresponding members from countries not represented on the Commission. Such members shall be appointed with the approval of the governments concerned.

## 3. SUB-COMMISSION ON STATISTICAL SAMPLING

The Commission is authorized to establish a Sub-Commission on Statistical Sampling of not more than nine members for the purposes indicated in chapter VIII of the report.

## 4. RELATIONSHIPS WITH QUASI-GOVERNMENTAL AND NON-GOVERNMENTAL STATISTICAL ORGANIZATIONS

The Statistical Commission is directed to formulate recommendations concerning the methods by which the activities of quasi-governmental and non-governmental statistical organizations may be related to those of the United Nations in fostering international co-operation in the improvement of statistics.

## 5. THE SECRETARIAT STATISTICAL UNIT

In organizing the Statistical Division in the Secretariat, the Secretary-General is requested to take into special consideration the recommendations of the Statistical Commission concerning:

- (a) organization of a central statistical unit in the Secretariat of the United Nations;

nérales relatives à la centralisation, à l'interprétation et à la diffusion des données statistiques;

- (e) à favoriser le perfectionnement des statistiques et des méthodes de statistique en général.

## 2. COMPOSITION

(a) La Commission de statistiques comprendra un représentant de chacun des douze Membres de l'Organisation des Nations Unies qui seront désignés par le Conseil.

(b) Afin d'assurer une représentation bien équilibrée des différents domaines dont s'occupe la Commission, le Secrétaire général consultera les gouvernements ainsi désignés, avant que la nomination des représentants ne soit faite de façon définitive par les gouvernements et confirmée par le Conseil.

(c) A l'exception de la période initiale, la durée du mandat sera de trois années. Pendant la période initiale, un tiers des membres seront nommés pour deux ans, un tiers pour trois ans et un tiers pour quatre ans, la durée du mandat de chaque membre étant déterminée par tirage au sort.

(d) Les membres sortants pourront être nommés à nouveau.

(e) Au cas où un membre de la Commission ne serait pas en mesure d'exercer ses fonctions pendant toute la durée d'un mandat de trois ans, le siège devenu vacant sera occupé par un représentant désigné par le gouvernement Membre, conformément aux dispositions du paragraphe (b) ci-dessus.

(f) Le Conseil économique et social peut en outre désigner, à titre individuel, douze membres correspondants au plus, appartenant à des pays qui ne sont pas représentés à la Commission. Ces membres seront nommés avec l'approbation des gouvernements intéressés.

## 3. SOUS-COMMISSION DE SONDAGES STATISTIQUES

La Commission est autorisée à créer une Sous-Commission de sondages statistiques ne devant pas comporter plus de neuf membres pour les fins indiquées au chapitre VIII du rapport.

## 4. RELATIONS AVEC LES ORGANISATIONS DE STATISTIQUES SEMI-GOUVERNEMENTALES ET NON GOUVERNEMENTALES

La Commission de statistiques est chargée de formuler des recommandations concernant les méthodes par lesquelles les activités des organisations de statistiques semi-gouvernementales et non gouvernementales peuvent être mises en relations avec celles de l'Organisation des Nations Unies afin d'encourager la collaboration internationale pour l'amélioration des statistiques.

## 5. SERVICE DE STATISTIQUES DU SECRETARIAT

En organisant la division statistique du Secrétariat, le Secrétaire général est prié d'apporter une attention toute particulière aux recommandations de la Commission des statistiques relatives:

- (a) à l'organisation du service central de statistique du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies;

- (b) collection, analysis and evaluation of statistics from Member Governments, specialized agencies, and other sources;
- (c) publication of statistics;
- (d) co-ordination of statistical activities of specialized agencies;
- (e) promotion of development and improvement of statistics in general;
- (f) maintenance of an international centre for statistics;
- (g) maintenance of close contact and co-ordination with national governments on programmes of statistical research, submission of statistical data, analysis and publication. The submission of statistical data and their publications will be undertaken with the consent of the governments concerned.

## 6. STATISTICAL ACTIVITIES OF THE LEAGUE OF NATIONS

The Secretary-General is requested to make arrangements whereby the Secretariat of the United Nations will maintain without interruption the valuable statistical activities of the League of Nations, and to submit plans to the Statistical Commission for the future disposition of these activities.

### 9. Commission on Human Rights

*Resolution adopted 21 June 1946 (documents E/56/Rev. 1 and document E/84, paragraph 4, both as amended by the Council)*

THE ECONOMIC AND SOCIAL COUNCIL, having considered the report of the nuclear Commission on Human Rights of 21 May 1946 (document E/38/Rev.1)

DECIDES as follows:

#### 1. FUNCTIONS

The functions of the Commission on Human Rights shall be those set forth in the terms of reference of the Commission, approved by the Economic and Social Council in its resolution of 16 February 1946, with the addition to paragraph 2 of that resolution of a new sub-paragraph (e) as follows:

- (e) any other matter concerning human rights not covered by items (a), (b), (c), and (d).

#### 2. COMPOSITION

(a) The Commission on Human Rights shall consist of one representative from each of eighteen members of the United Nations selected by the Council.

(b) With a view to securing a balanced representation in the various fields covered by the Commission, the Secretary-General shall consult with the governments so selected before the representatives are finally nominated by these governments and confirmed by the Council.

(c) Except for the initial period, the term of office shall be for three years. For the initial period, one-third of the members shall serve for two years, one-third for three years, and one-third for four years, the term of each member to be determined by lot.

(b) au rassemblement, l'analyse et l'examen critique des statistiques émanant des gouvernements des Etats Membres, des institutions spécialisées et des autres sources;

- (c) à la publication des statistiques;
- (d) à la coordination des activités statistiques des institutions spécialisées;
- (e) aux mesures tendant à encourager le développement et l'amélioration des statistiques en général;
- (f) à un centre international de statistique;
- (g) à l'établissement de relations étroites avec les gouvernements nationaux et la coordination du programme concernant les recherches statistiques, la présentation, l'analyse et la publication des données statistiques.

## 6. ACTIVITES STATISTIQUES DE LA SOCIETE DES NATIONS

Le Secrétaire général est chargé de prendre des dispositions pour que le Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies reprenne sans interruption les importantes activités statistiques de la Société des Nations, et de soumettre à la Commission de statistique des projets visant la répartition de ces activités.

### 9. Commission des droits de l'homme

*Résolution adoptée le 21 juin 1946 (documents E/56/Rev. 1 et E/84, paragraphe 4, tels qu'ils ont été modifiés par le Conseil)*

LE CONSEIL ÉCONOMIQUE ET SOCIAL, après avoir examiné le rapport présenté par la Commission nucléaire des droits de l'homme en date du 21 mai 1946 (document E/38/

DÉCIDE ce qui suit:

#### 1. ATTRIBUTIONS

Les attributions de la Commission des droits de l'homme sont celles qui ont été exposées dans le mandat de la Commission, approuvé par le Conseil économique et social dans sa résolution en date du 16 février 1946, avec addition, au paragraphe 2 de la dite résolution, d'un nouvel alinéa (e) ainsi rédigé:

- (e) toute autre question relative aux droits de l'homme qui ne serait pas visée par les points (a), (b), (c), et (d).

#### 2. COMPOSITION

(a) La Commission des droits de l'homme comprendra un représentant de chacun des dix-huit Membres de l'Organisation des Nations Unies qui seront désignés par le Conseil.

(b) Afin d'assurer une représentation bien équilibrée des différents domaines dont s'occupe la Commission, le Secrétaire général consultera les gouvernements ainsi désignés, avant que la nomination des représentants ne soit faite de façon définitive par les gouvernements et confirmée par le Conseil.

(c) A l'exception de la période initiale, la durée du mandat sera de trois années. Pendant la période initiale, un tiers des membres seront nommés pour deux ans, un tiers pour trois ans et un tiers pour quatre ans, la durée du mandat de chaque membre étant déterminée par tirage au sort.